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خب چرا در خانه نشسته بودی؟

نمی ارزید استاد

نكته بازی

وز سوژه ر

2 ســال پیش بود که فدراســیون فوتبال برای میزبانی از جام 
ملت های آسیا در سال 2027 نام نویسی کرد و به جمع نامزدهای 
برگزاری این دوره از مسابقات که شامل ازبکستان، هندوستان 
و عربستان هم می شد، پیوست. همان زمان خیلی ها در داخل 
کشور انتقاد کردند که ایران زیرساخت های لازم و سایر شرایط 
مورد نیاز برای برگــزاری چنین مســابقاتی را در اختیار ندارد 
و نام نویســی مورد نظر صرفا جنبه رویاپــردازی دارد، هرچند 
فدراســیون طور دیگری فکر می کرد. حتی نماهنگ هایی هم 
در این مورد ساخته و پخش شد، اما روشن بود که این تلاش ها 
به جایي نخواهد رســید. همان روزها بود که حســن غفاری، 
نایب رئیس ســابق کمیتــه مســابقات AFC در گفت وگویی 
شرط بندی کرد که ایران میزبان این دوره از رقابت ها نخواهد شد. 
او در بخشی از سخنانش گفته بود: »تا وقتی که ششم ابتدایی را 

قبول نشوید، نمی توانید به دانشگاه بروید. ایران آخرین بار در چه 
تاریخی میزبان مسابقات نوجوانان، جوانان، امید و... بوده است؟ 
اهدای میزبانی سلســله مراتب دارد. وقتی ما میزبان نوجوانان 
آسیا شــویم، مســئولان AFC می گویند فلان ایراد را برطرف 
کنید تا میزبان جوانان شــوید. ما این کارها را نکردیم. ما باید 
از پایه شروع کنیم و هم اکنون برگزاری جام ملت های آسیا در 
توان ما نیست. به شما قول می دهم ایران میزبان جام ملت های 

آسیا نمی شود.«
درنهایت هم همین اتفاق افتاد و ایران از کسب میزبانی انصراف داد. 
شیخ سلمان، رئیس AFC با تشکر از انصراف ایران، از هندوستان 
و عربســتان به عنوان گزینه های اصلی برگزاری این مسابقات یاد 
کرده است. مطمئن باشید با این رویه، تا نیم قرن دیگر هم کشور ما 

میزبان مسابقات بین المللی نخواهد شد. تمام.

کاملاقابلپیشبینی
در مورد انصراف ایران از میزبانی جام ملت های آسیا 2027

وز چهره ر

امیرحســین اعظمی | محمد علی نــژاد فصل گذشــته یکی از 
بازیکنان تأثیرگذار آلومینیوم بود و همین مسئله باعث شد در فصل 
نقل و انتقالات مورد توجه تیم هایی مثل پرســپولیس و سپاهان قرار 
بگیرد. او درنهایت راهی سپاهان شــد و خیلی زود توانست به یکی 
از چهره های مؤثر این تیم تبدیل شــود. او این هفته یکی از گل های 
سپاهان را وارد دروازه نفت آبادان کرد تا یکی از چهره های خاص لیگ 
برتر لقب بگیرد. علی نژاد در گفت و گو با همشهری در خصوص آخرین 

وضعیت خودش و سپاهان توضیحات بیشتری داده است.

   بازی با صنعت نفت چطور بود؟
بازی آسانی نبود ولی خوشبختانه 3 امتیاز مهم در آبادان گرفتیم. آنها 
در خانه دنبال امتیازگرفتن بودند و نیمه اول هم دروازه صنعت نفت 
بسته ماند. در نیمه دوم فشار حملات مان را بیشتر کردیم و 2 گل زدیم.

   تو این بار به عنــوان بازیکن تعویضی وارد زمین 
شدی و در ثانیه های پایانی گل دوم را زدی. در این خصوص 

صحبت می کنی؟
اینکه بازیکن تعویضی بودم به تصمیم مورایس مربوط می شود. من بعد 
از آمدن به زمین دنبال این بودم که خواسته های سرمربی را انجام دهم و 
خوشبختانه در لحظات آخر موقعیتی به دست آوردم که تبدیل به گل شد.

   از عملکردت در این فصل راضی بوده ای؟
 در بازی های قبل 3 پــاس گل دادم و یک پنالتی گرفتم. امیدوارم در 

هفته های بعد روند بهتری داشته باشم.

   به نظر می رسد در بهترین شــرایط قرار داری و 
توانستی به چیزی که انتظارش را داشتی دست پیدا کنی.

در شروع لیگ تلاش کردم شرایط خوبی را برای خودم رقم بزنم و از 
برخی تجربیات گذشته هم استفاده کردم. با راهنمایی های کادر فنی 
و کمک بچه ها خیلی زود با تیم هماهنگ شدم. خوشبختانه جو خوبی 

هم در تیم حاکم است و این نکته مهمی است.

   وقتی به سپاهان آمدی، تردید نداشتی که فعلا 
به تو بازی نرسد؟

خیر، وقتی به ســپاهان آمدم هرگز به نیمکت نشینی فکر نمی کردم 
چون فقط دوست داشتم بازی کنم و هدفم این بود که از همان شروع 

لیگ به زمین بروم.

   کار کردن با مورایس چطور است؟
او نیازی به تعریف ندارد و کارنامه اش مشــخص است. من هم سعی 

می کنم از کار کردن با این مربی نهایت استفاده را ببرم.

   هدف مهم تو در سپاهان چیست؟
دوست دارم بازی به بازی بهتر شوم و بدرخشــم و در نهایت به تیم 

ملی برسم.

   در مورد کیفیت لیگ امسال چه نظری داری؟
لیگ امســال از لحاظ فنی کیفیت خوبی دارد و همــه تیم ها اندازه 
خودشان قوی هستند. سپاهان هم تیم باکیفیتی است و تیم خودمان 
را شــانس اول قهرمانی در لیگ می دانم. امیدوارم در پایان لیگ به 

هدف مان برسیم.

   اصلی ترین رقیب سپاهان برای قهرمانی را چه 
تیمی می دانی؟

نمی توانم از یک تیم اسم ببرم. چند تیم دنبال قهرمانی هستند ولی 
اصلی ترین رقیب سپاهان خودمان هستیم. ما باید فقط روی عملکرد 

خودمان تمرکز کنیم.

   در مورد بازی با تراکتور چه صحبتی داری؟
بازی سختی است. تراکتور در این چند هفته نتایج خوبی گرفته ولی 
ما در زمین خودمان محکوم به برد هستیم. 3امتیاز این بازی برای ما 

بسیار مهم است.

   چند روز پیش محمدرضا حســینی از کیفیت 
توپ های لیگ برتر و زمین های فوتبال انتقاد کرد. 

الان چند سال است که در لیگ برتر با همین توپ ها بازی می کنیم 
ولی بهتر بود که فدراســیون از توپ های بهتری اســتفاده می کرد. 

کیفیت خیلی از زمین ها هم که خوب نیست.

   قبول داری بازیکنان خارجی ســپاهان هنوز 
توقعات را برآورده نکرده اند؟

من دوســت ندارم در مورد هم تیمی های خــودم صحبت کنم. آنها 
بازیکنان خوبی هستند و قطعا به سپاهان کمک خواهند کرد.

سکته 24 روزه
تعطیلی زودرس لیگ برتر برای حضور تیم ملی در جام جهانی

برایبازیبهسپاهانآمدهامنهنیمکتنشینی
 محمد علی نژاد از شرایطی که در سپاهان دارد، راضی است و این تیم را 

مدعی اصلی قهرمانی می داند

دکتر،دورازپرسپولیس
به 4دلیل نباید شایعه حضور سیاوش یزدانی در 

پرسپولیس را جدی گرفت
با وجود پایان دوران خدمت سربازی 
کوتاه اما پرحرف و حدیث ســیاوش 
یزدانی و بازگشــت ایــن بازیکن 
به اســتقلال، همچنان از او در 
ترکیب اصلی این تیم استفاده 
نمی شود. شرایط برای سیاوش 
زمانی سخت تر شد که او با یک 
پیام انتقادی تنــد در توییتر، به 
برگزاری جشن تولد سرمربی استقلال 
اعتراض کرد و کلماتی را به کار برد که انگار به طور مستقیم شخص 
ریکاردو ســاپینتو را هدف گرفته بود. پس از آن بــود که یزدانی از 
فهرست مسافران اصفهان خط خورد و بازی با ذوب آهن را از دست 
داد. بنا بر یک رسم قدیمی، همیشــه در چنین شرایطی وقتی یک 
بازیکن مهم از 2تیم پرسپولیس یا استقلال در تیم خودش جایگاه 
سست و متزلزلی پیدا می کند، راه ساده شایعه سازی این است که او 
را به تیم مقابل نزدیک کنند؛ طوری که کمی هم جنبه انتقام جویی 
پیدا کند. نمونــه آرمانی این مدل، در داســتان انتقال باورنکردنی 
مهدی هاشمی نسب از استقلال به پرسپولیس در سال79 رقم خورد 
و بعدتر در سطوح خفیف شاهد تکرار آن با جابه جایی امثال محمد 
قاضی، گادوین منشا و آرمان رمضانی بودیم. به همین دلیل هم بعد 
از اتفاقی که برای سیاوش یزدانی رخ داد، شایعه کردند ممکن است 
او به پرسپولیس نزدیک شود، اما دلایل زیادی وجود دارد که نشان 

می دهد این حرف و حدیث ها را زیاد نباید جدی گرفت.
دلیل اول؛ سیاوش یزدانی بازیکن استقلال است و اگر قرار باشد در 
نیم فصل به تیمی دیگر برود، باشگاه باید رضایتنامه او را صادر کند. 
فکر می کنید چقــدر احتمال دارد اســتقلال، مخصوصا با مدیریت 
علی فتح الله  زاده رضایتنامه ســیاوش را به مقصد رقیب سنتی صادر 
کند؟ اصلا چنین چیزی ممکن است؟ حتی در بحرانی ترین شرایط 
و اگر در اســتقلال جایی برای یزدانی باقی نباشد هم یک تبصره در 
رضایتنامه اش اضافه می کنند که به پرسپولیس نرود. به همین راحتی.

دلیل دوم؛ پرســپولیس از 2مدافع میانی فیکــس و مطلقا مورد 
اعتماد یحیی گل محمدی برخوردار اســت. گولسیانی و مرتضی 
پورعلی گنجی نفراتی هستند که تابســتان همین امسال به اصرار 
خود یحیی جذب شدند. گولسیانی از ابتدا فیکس شد و گنجی هم 
بلافاصله بعد از آنکه اجازه بازی را پیدا کرد، به ترکیب اصلی رسید. 
بنابراین نه یحیی نیازی به یزدانی دارد که در قبال نیمکت نشینی 
احتمالی جنجال مشابه را در پرسپولیس راه بیندازد، نه خود یزدانی 
راضی می شود به تیمی برود که در آن از بخت بالایی برای حضور در 
ترکیب اصلی برخوردار نیست. پرسپولیس برای پست دفاع وسط 
علی نعمتی و فرشــاد فرجی را هم به عنوان گزینه های ذخیره در 

اختیار دارد.
دلیل سوم؛ رابطه یزدانی با هواداران پرسپولیس چندان ایده آل نیست 
که این موضوع به گذشته و زمان حضور یزدانی در سپاهان برمی گردد. 
بعدتر هم اصطکاک او با محمدحسین کنعانی زادگان وضعیت را بدتر 
کرد. معمولا در چنین شرایطی انتقال صورت نمی گیرد. ابتدای فصل 
هم گویا کادرفنی پرسپولیس روی جذب میلاد زکی پور اصرار داشت 

که به دلیل مشابه منتفی شد. مردم نخواستند و او نیامد.
دلیل چهارم؛ بعید به نظر می رسد ریکاردو ساپینتو آنقدر ساده باشد 
که فقط به خاطر یک توییت یا کمی احســاس نارضایتی بازیکن از 
شرایطش راضی به از دست دادن او شــود؛ آن هم کسی که هنوز در 
عمل مورد آزمایش قرار نگرفته است. در نتیجه بهتر است این شایعات 

را باور نکنیم.

قربانِشما!
 روزهای خوب تراکتــور در لیگ برتر، زودتر از حد 
انتظار شــروع شــده اند. این تیم در 5 بازی اخیر، 
4 بار زمین را به عنوان تیم برنــده ترک کرده و در 
6دیدار اخیر، 4 بار دروازه اش را بســته نگه داشته 
است. رسیدن به 14 امتیاز در 9 بازی و فاصله تنها 
4 امتیازی با صدر جدول، یک موفقیت انکارنشدنی 
برای تراکتور به حســاب می آید. آنها در این فصل 
هدفی برای قهرمانی در ذهن ندارند و تنها به دنبال 
پیشرفت هستند. باشــگاه بعد از مدت ها تزلزل، 
حالا بیشتر از همیشه ثبات را دنبال می کند. البته 
که آنها در همین فصل هم تیم پرنوســانی بوده اند 
اما هر چه هفته های بیشتری از لیگ بیست و دوم 
می گــذرد، تراکتور هم به تیــم کامل تری تبدیل 
می شود. تیمی که در دفاع، منسجم به نظر می رسد و 
برای حملات اش طراحی خاصی درنظر گرفته است. 
مهم تر از هر چیزی اما شاید بالا رفتن اعتماد به نفس 
و روحیه بازیکنان تراکتور است. همان تیمی که بعد 
از زدن گل تساوی به فولاد، موقعیت مسلم برتری 
در آن بازی را از دست داد و شکست خورد، حالا در 
برابر نفت مسجدسلیمان فرصت طلب بود و حتی 
بعد از عقب افتادن از حریف به بازی برگشت. تیم 
بردی اف فقط در 2 بازی از 9 هفته این فصل موفق به 
گلزنی نشده است. آماری که نشان می دهد آنها در 

حال ارائه نمایشی قابل قبول در این فصل هستند.
 تراکتور در این فصل، سیاست جدیدی را در فوتبال 
ایران مدنظر قرار داد. این باشــگاه به جای تلاش 
دوباره برای جذب بازیکنــان گران قیمت، کند و 
کم اثر، به سراغ مهره های کارآمد رفت و تمرکزش را 
روی جذب یک مربی با کارنامه جالب توجه گذاشت. 
حالا همان تیم آرام آرام در حال ساخته شدن است 
و حرکت خزنده ای را در فوتبال ایران شروع کرده 
است. تراکتور دیگر کانون حاشیه و هیاهو نیست و 
تمرکز همه در این باشگاه حالا روی فوتبال استوار 
شده است. باید به آینده بردی اف و تیمش امیدوار 
بود اما قبل از هر چیز، لازم است که زمان کافی به 
این مربی داده شود. او اســتاد ساختن پروژه های 
طولانی مدت اســت و اگر زمان داشته باشد، یک 
عصر طلایی نیز برای باشگاه تراکتور خواهد ساخت. 
داستان بردی اف و تبریزی ها، تازه شروع شده است؛ 
داستانی که می تواند روزهای درخشانی را برای این 

باشگاه رقم بزند.

لیگ برتر ایران)جام خلیج فارس( 
امتیاز تفاضل گل گل -/+ باخت مساوی برد  بازی ها تیم رتبه

3618-95319 پرسپولیس1

6518-953111 استقلال2

6516-944111 سپاهان3
8615-943214 گل گهر4
9214-942311 تراکتور5
8413-934212 نساجی6
4212-82606فولاد7

4112-92615مس رفسنجان8

12-4-93334 آلومینیوم9

211-9-93247 هوادار10

10-4-91714ذوب آهن11
310-7-92434 پیکان12
108-20-922510 نفت مسجد سلیمان13
46-11-91357مس کرمان14

55-11-81256ملوان15

75-11-91264 صنعت نفت16

علی فتح الله زاده هنــوز مدیرعامل 
استقلال نشده نخستین تیتر را به 
رسانه ها داد. او اصولا آدمی است 
که از دیده شــدن لــذت می برد 
و بــرای رســیدن به ایــن منظور 
با رســانه ها حداکثر همکاری را دارد. 
شوالیه در بدو ورود دوباره به ساختمان باشگاه استقلال گفته: 
»95درصد تیم های ایران به من پیشنهاد داده بودند، اما سرباز 
استقلال هستم.« خب البته ما از این عجیب ترهایش را از حاجی 
شنیده ایم. این حرف ها از آدمی که زمانی می خواست لیونل مسی 
را به ایران بیاورد چندان هم مایه تعجب نیست. این وسط فقط 
یک سؤال به وجود می آید؛ اینکه اگر همه تیم های ایران )احتمالا 
منهای پرسپولیس( برای فتح الله زاده سر و دست می شکنند، او 
چرا به جای قبول یکی از این پیشنهادها در خانه نشسته و منتظر 

است تا با نخستین درخواست به استقلال برگردد؟ واقعا چرا؟

مصطفی آجورلو در حالی بی سر و 
صدا و ناگهانی از اســتقلال جدا 
شــد که طی بیش از یک سال 
مدیریــت او در ایــن باشــگاه، 
تصاویر روشن و تاریک زیادی از 
نامبرده به جا مانــد. کارنامه آجورلو 
نقاط مثبتی داشــت و نیز برخی نمرات منفــی هم در آن 
ثبت شد. با این همه، عجیب ترین اتفاقی که در این مدت از 
آجورلو دیدیم، مربوط می شد به ماجرای کندن لوگوی قرمز 
میکروفن خبرنگار که بازتاب های زیادی هم داشت. آجورلو 
لابد برای اینکه تعصبش به اســتقلال را نشان بدهد لوگوی 
قرمز میکروفن یک خبرنگار خانم را که از او سؤال پرسیده بود 
کند که خب طبیعتا این موضوع انتقادهای زیادی را به همراه 
داشت. حالا اما شــاید آجورلو خوب فهمیده باشد که روزها 

چقدر سریع می گذرند و بعضی کارها واقعا ارزشش را ندارد.
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حتی در دوره قبلی که کارلوس کی روش ســال ها 
در ایران حضور داشــت و کاملا با شرایط آشنا بود، 
باز روی لزوم برگزاری اردوهای طولانی مدت اصرار 
می کرد. همیشه لیگ ایران قبل از هر مسابقات مهم، 
سریع تر از بقیه کشورهای درگیر تعطیل می شد و 
بازیکنان به اردو می رفتند؛ ولو اینکه این اردوها صرفا 
با حضور بازیکنان داخلی استارت بخورد و لژیونرها 
بعدا اضافه شوند. در همان دوران، یک بار کی روش 
اصرار داشت حتی مسابقات جام حذفی کلا تعطیل 
شود تا لطمه ای به برنامه تیم ملی نزند، هرچند در 

نهایت با سلام و صلوات راضی اش کردند کوتاه بیاید! 
حالا اما وضعیت به مراتب اضطراری تر هم شده است. 
این بار کی روش خیلی دیر به تیم ملی اضافه شده 
و به هر حال یک فاصله 3 ســاله هم در طول دوران 
کارش در ایران افتاده اســت. بنابراین فدراسیون با 
اشتیاق بیشــتری به حرف های او گوش می دهد و 
نهایت همکاری را با این مربی دارد، بلکه بتواند نتایج 
آبرومندانه ای برابر آمریکا و انگلیس بگیرد. نتیجه 
این رویکرد هم شــده آن که لیگ برتر ایران از روز 
ششم آبان تعطیل می شود تا تیم ملی برای بازی روز 

30 آبان با انگلستان آماده شود؛ یک سکته 24 روزه! 
طبیعتا منافع تیم ملی ارجح است و خود باشگاه ها 
هم به خاطر شرایط خاص این دوره اعتراض خاصی 
به تعطیلی زودرس و طولانی مدت مزبور نخواهند 
داشت، اما نمی توان رکود و رخوت حاکم بر فوتبال 
باشــگاهی ایران در ایــن 24 روز را نادیده گرفت. 
معمولا در تعطیلات تابستانی یا زمستانی، دست کم 
اخبار مهم نقل وانتقالات را داریم، اما این بار حتی از 
این موضوع هم خبری نیست. 24 روز چراغ فوتبال 
ایران به طور کامل خاموش می شود، پس از آن تیم 

ملی 3 بازی یا بیشــتر خواهد داشت، اما باشگاه ها 
همچنان تعطیل خواهند بود. با احتساب برگزاری 
مسابقات تیم ملی، این وقفه برای آنها دست کم 40 
روز طول خواهد کشید. تصور کنید این شرایط برای 
80 درصد تیم های لیگ که اصلا نماینده ای در تیم 
ملی ندارند چقدر سخت خواهد بود. باشگاه ها سپس 
چند مسابقه باقی مانده از دور رفت را برگزار می کنند 
و باز باید راهی تعطیلات بین 2نیم فصل شوند که 
خودش حکایت ملال آور دیگری است... امیدواریم 

لااقل تیم ملی در قطر نتایج خوبی بگیرد.


